



警察義工服務隊

Police Volunteer Services Corps (PVSC)

提名人
Nominator

樂施會
Oxfam Hong Kong

第五屆香港傑出義工獎得獎者

The Fifth Hong Kong Volunteer Award Winner

警察義工服務隊成立於2004年，致力推廣、發展及協調警務人員在公餘時間參與義務工作。時至今日，警隊不同部門及單位已先後成立了41支義工隊伍；為促進隊伍之間的發展，服務隊在2005年設立秘書處，主責聯繫、推廣、協調、安排共同參與的大型義工活動及培訓等。義工隊的服務對象非常廣泛，包括有長者、年青人、弱勢社群、內地學生及有需要人士等。

警務人員在社會最前線服務，在工作崗位上經常接觸到不同社會問題，對社會需要有一定的掌握。義工服務隊提供另一平台讓他們去關懷及幫助社會上有需要的一群。各義工隊伍與多間非牟利機構及慈善團體長期緊密合作，定期為社區提供適當支援。警察義工服務隊善用其紀律部隊的專業知識和技能，在慈善籌款活動如樂施毅行者、飢饉30、慈善跑及勇闖ICC-100慈善跑樓梯大賽等肩負重要角色，在活動籌劃、山嶺救援、人流管理及物流支援方面，提供專業意見及實質協助。服務隊亦會協助智障學童舉行運動會。警察義工服務隊在2012年的服務時數達到126,276小時，較2010年增加了6.5%。

Police Volunteer Services Corps (PVSC) established in 2004 is aimed to promote, develop and coordinate the provision of Police volunteers to support large volunteering events and trainings. PVSC Secretariat was formed in 2005 and 41 police volunteer teams were set up one by one by various police formations and units. Service targets of the volunteer teams range from the elderly, youth, the underprivileged to students and the needy in the Mainland.

Police Force works in the frontline of society, with good knowledge of the community needs and different social issues. PVSC gives members a different platform to care and help those in need in the society. PVSC teams have formed long-term partnership with a number of NGOs and charities, working together in addressing community needs. Contributing their expertise, the PVSC has been playing crucial roles in charity fundraising events like Oxfam Trail Walk, 30-Hour Famine, Charity Run and Charity Race to ICC-100, advising the programme planning, mountain rescue, crowd control and management as well as logistics support. They also provide services for people with mental disabilities. In 2012, PVSC contributed a total of 126,276 volunteer service hours, recording an increase of 6.5% from 2010 to 2012.